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Tussenrapportage energietransitie 

Pas sprak ik de dochter van een vriendin. Ze was ziek thuis en lag in een vrij donkere woonkamer op 
de bank. Ik zei: zal ik een lamp aandoen het is hier zo donker. Nee hoor zei ze, dat mag niet want dat 
kost teveel. 

Energie is schaars en wordt steeds duurder. De situatie in het klein, in de huishoudens, en in het 
groot, op het wereldtoneel, zet ons erbij stil dat er echt iets moet gebeuren. Wij en de generaties na 
ons, hebben het nodig. We vinden het daarom goed om stappen te zetten om meer energie op te 
wekken.  

De doelstelling van het statenvoorstel, om te voldoen aan de opgave die we met elkaar hebben 
gesteld, ondersteunen we. Naast opwekken van energie willen we ook besparen, isoleren, warmte 
terugwinnen, opslag stimuleren. Het gaat om de combinatie der dingen waar we met elkaar een 
bijdrage aan kunnen leveren en samen voor staan.  

Wat betreft het statenvoorstel vragen we aandacht voor een paar zaken:  

1. Het CDA ziet graag dat de direct omwonenden kunnen gaan meeprofiteren van de 
opbrengsten van windturbines die in hun gemeente worden geplaatst en dat zij ook 
zeggenschap krijgen. Iemand sprak laatst over ‘winstmolens’. Laat dat waar zijn voor de 
inwoners. Het CDA wil dat er maximale participatie van inwoners komt. Wat zou het mooi 
zijn als de inwoners in de provincie Utrecht daadwerkelijk financieel mee gaan profiteren. Dit 
is beschreven in de motie ‘Lokaal eigendom’, die in samenwerking met de ChristenUnie tot 
stand is gekomen. We nodigen de andere fracties uit om zich aan te sluiten bij dit initiatief.  
 

2. We steunen de energietransitie in RES verband maar vinden de manier waarop wel een punt 
van aandacht. Het CDA vindt draagvlak onder de inwoners om de energietransitie te laten 
slagen van groot belang. De energietransitie kan alleen tot een succes leiden als sprake is van 
draagvlak en steun van onze inwoners. Dat hebben we steeds gezegd. Een motie over 
‘draagvlak’ van het CDA is destijds aangenomen door de Staten en wordt in het 
Statenvoorstel ook benoemd.  

In verschillende gemeenten zijn ondertussen participatietrajecten gevolgd waarbij actief 
inwoners worden betrokken, geraadpleegd en gehoord waarna vervolgens gemeentelijke 
besluitvorming plaatsvindt over zon op dak, zon op land, wind en combinaties daarvan en 
voldoen aan wat er van hen gevraagd wordt. We vinden het van belang dat de gemeentelijke 
koplopers bij het vervolg worden ontzien van projectbesluiten of inpassingsplannen voor 
extra zoeklocaties door de provincie. Dit hebben we concreet gemaakt in een motie die we u 
graag voorleggen samen met de PvdA.  

3. We vragen daarnaast aandacht voor de toetsing van gezondheidsaspecten bij verdere 
besluitvorming. We hebben een amendement opgesteld om deze aspecten in het 
Statenvoorstel op te nemen.  
 



4. Ten slotte staan we stil bij de externe werking van Natura2000 gebieden met betrekking tot 
dit Statenvoorstel: wanneer in het proces wordt dit onderzocht en in hoeverre kan dit 
gevolgen hebben voor de extra zoekgebieden die nu door de provincie worden benoemd? 
We horen op deze punten graag de reactie van de Gedeputeerde.  

Tot slot. We vinden het terecht dat de grote steden als grootverbruiker, hun verantwoordelijkheid 
nemen en zich inspannen om een zo groot mogelijke bijdrage te realiseren, zoals in het 
Statenvoorstel is beschreven. Dit is ook in lijn met de oproep van Tennet om de energie zoveel 
mogelijk op te wekken bij de grootschalige consumptie. We vragen de Gedeputeerde daar een rol in 
te vervullen.  

 


